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Módosító javaslat

Dr. Kövér László ,
a Magyar Országgyűlés elnöke
részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 40 . §-a alapján
– a 91 . § (4) bekezdésében * foglaltaknak megfelel ően – Magyarország 2015. évi központ i
költségvetésérő l szóló T/1794. számú törvényjavaslathoz a következő módosító javaslatot
terjesztjük elő, amelynek megvitatását a Mezőgazdasági bizottságban kérjük .

A törvényjavaslat 2015. évi költségvetési el ő irányzatainak - a túloldali részletezés szerinti -
növelését, illetve csökkentését javasoljuk :

A HHSZ 91 . § (4) bekezdése alapján a központi költségvetés és a költségvetési fejezetek bevételi és a kiadás i
főösszegére és egyenlegére — a Gst. 25 . § (5) bekezdése szerinti módosító javaslat kivételével — kizárólag a
költségvetési ügyekkel foglalkozó bizottság nyújthat be módosító javaslatot
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INDOKOLÁS

Az élelmiszerlánc-felügyeleti díj emelése jelentős terhet jelent a magyar családok részére . Jelenleg a díj
mértéke jellemzően az érintett tevékenységb ől származó el őző évi nettó árbevétel, illetve magánszemél y
esetén a jövedelem 0,1 százaléka. A tervezett emelése azonban olyan radikális emelést helyez kilátásba ,
ami progresszíven sújtaná a nagy forgalmú kiskereskedelmi vállalkozásokat . A jövedéki adó és
népegészségügyi termékadó nélkül számított előző évi nettó árbevétel 0,5 - 50 milliárd forint közti rész e
után csak 0,1 százalékot kellene fizetni, de a progresszív emelkedés miatt a forgalom 150 - 200 milliár d
forint közti sávja után már 3 százalékot, a 250 milliárd forintot meghaladó, de 300 milliárd forintot me g
nem haladó része után 5 százalékot, afölött pedig hatot kellene fizetni . Ez a felügyeleti díjemelés
sokmilliárdos teher lehet a kereskedelemnek, amelyet kénytelenek lesznek a vállalkozások a lakosságra é s
a vásárlókra hárítani . Ráadásul a magyar élelmiszer kiskereskedelem több, mint 50 %-a az utolsó kett ő
kategóriában zajlik, amely miatt így az élelmiszerek ára gyakorlatilag 5-6 %-al növekedhet . Így a
valóságban a kormány 33 %-ra növeli az élelmiszerek ÁFA terhét .

Tekintettel arra, hogy a kormányzati kommunikáció szerint a díj emeléséb ő l származó 30 milliárd forintos
bevétel a NÉBIH megnövekedett feladati finanszírozására kerül felhasználásra, furcsa, hogy az új és
tervezett 30 milliárd forintos támogatása az eredeti törvényjavaslatban nem jelenik meg. Amennyiben
valós a kormány szándéka, azaz a NÉBIH fejlesztése és támogatása, abban az esetben javasoljuk a z
élelmiszerlánc-felügyeleti díj megemeléséb ől származó bevétel megjelenítését a megfelelő soron.

Budapest, 2014 . november 18 .
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